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ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  55//22002222  
 

Ursula Goriup: Školení o apoštolátu ve Štýrském Hradci 
    Naše prezidia mají stále méně členů, nedaří se nám nábor nových členů a 
rozšiřování. Není problém také v nás? Není naše apoštolské nadšení 
unavené? Hoří naše srdce ještě tak, abychom mohli ostatní zapálit? S touto 
otázkou jsme poznali, že potřebujeme školení, abychom poznali své slabé a 
silné stránky při apoštolátu, stejně, jako se to provádělo při letní škole. P. 
Emmanuel Maria hned souhlasil, že bude v tento den naším duchovním 
vůdcem. Šestnáct legionářů se sešlo v radostném očekávání.  
   Na úvod do tématu nám P. Emmanuel Maria ukázal tři sloupy, které 
podporují apoštolát: 
- každého v duchu obejmout 

- žít osobní vztah k Bohu, abychom mohli ostatní zapálit 

- být připraven naslouchat: nikdy neodsuzovat, jít společně stejným 

tempem, ale nezůstat stát 

    Když nemůže být dosaženo plánovaného cíle, přemýšlet, jak mohu tohoto 
člověka dál duchovně vést. Zde musíme změnit směr a odvážit se něčeho 
nového. Přitom si můžeme připomenout Ježíšovo konání při setkání 
s učedníky na cestě do Emaus nebo se samaritánskou ženou u studně. 
    Podle Příručky to znamená, že potřebujeme velkou sílu. Ale srdcem Legie je 
Maria. A toto srdce je víra a láska v nepředstavitelné míře. A legionář se 
obrací ke své Královně: „Veď nás!“  
    A nyní přišlo to napínavé. Náš apoštolát. Byli jsme rozděleni do skupinek a 
každá skupinka dostala zcela konkrétní popis situace s jasným úkolem a 
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cílem. Měli jsme 20 minut čas na přípravu a pak se šlo na jeviště do záře 
reflektorů. Dva legionáři hráli dvojici, která provádí apoštolát, ostatní 
oslovené. A potom legionáři podávali zprávu o provedené práci. Všichni 
nasávali jako houba nové poznatky, zkušenosti a byli jimi bohatě obdarováni. 
Uznání, chvála, oprava, povzbuzení, výzva, vše bylo spřádáno jako zářivé nitky 
nádherného koberce. P. Emmanuel, jehož srdce silně bije pro Mariinu legii a 
její apoštolát, nás s láskou Matky Boží vyvedl z naší opatrnosti a zdrženlivosti 
a znovu zapálil naše nadšení. Skořápka rutiny a pocit: „to už nedokážu, na to 
jsem moc starý“, se rozpustily jako sníh na slunci. 
 

Zprávy ze Senátu 
    Filipínská kurie „Our Lady of the Most Holy Rasary“ 
    Kurie se skládá ze 4 prezidií s 41 aktivními členy, 36 pomocných členů a 2 
legionářů ve zkušební době. V létě slavili den rodiny (Family Day), při kterém 
informovali mnoho nelegionářů o úloze Legie při evangelizaci. Práce se 
soustřeďuje při výpomoci v domově pro seniory Kuratorium Fortuna a dále se 
provádějí návštěvy v rodinách s putovní soškou P. Marie. Návštěvy 
v domácnostech se využívají také jako příležitost, naučit rodiny modlitbě 
růžence, povzbudit je k žití katolické víry a přijímání svátostí. Pravidelně se 
konají Patricijská setkání. 
    Kurie Bukurešť „Maria, Královna Míru“ 
    Kontakt s kurií v letním období byl velmi skrovný. Teprve v září se opět 
konala schůzka kurie. Některá prezidia se ale scházela i v letních měsících. 
Jelikož nová tajemnice mluví francouzsky, je možno s ní udržovat kontakt. 
Dva legionáři podali zprávu o činnosti Legie při arcidiecézním charitativním 
setkání. Legionáři také navštívili faráře z Cioplea, kde už předtím představili 
Legii a chtěli pomoci při založení prezidia. Ten jim ale řekl, že na to nemá čas. 
Legionářům bylo doporučeno hledat kněze pro rekolekci, pro vedení 
legionářů v duchu Legie.  
    Kurie Kišiněv „Maria, Královna apoštolů“ 
    Kurie se skládá ze 7 prezidií. Schůzky kurie se sice konají pravidelně, ale 
účast je bohužel velmi nízká. Úřad viceprezidenta kurie stále není obsazen. 
Jako duchovní prohlubování se legionáři účastní exercicií a církevních akcí ve 
farnostech. Dvě prezidia začala s pouličním apoštolátem. Pilně se snaží o 
kontakt s lidmi na okraji církve a s jinověrci. Děti se učí aktivní účasti při mši 
svaté. Na začátek prosince je naplánována návštěva kurie i prezidií pro 
povzbuzení a posílení legionářů. 
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    Bulharsko 
    Na začátku září navštívili dva rakouští legionáři Bulharsko. Cílem bylo, 
udělat si jasnou představu o situaci a začít pokusy o opětovné oživení. Ve 
farnosti Stara Sagora je nový farář, který není otevřený pro Legii. Bývalé 
prezidium v Rakovski/General Nikolajevo se přeměnilo na modlitební 
skupinu. V městském obvodě Sekirovo jsou dvě korejské sestry, které mají 
zájem o Legii. Jedna už získala několik zájemců pro založení prezidia. Ve 
městě Svištov se prezidium neschází, ale duchovní vůdce chce zkusit znovu 
začít a získat nové lidi. Aktuálně funguje jen prezidium v Sofii. Na schůzce byl 
duchovní vůdce, 9 legionářů a 1 host. Byly podávány zprávy o návštěvách 
v nemocnici, péči o staré lidi a rozdávání zázračných medailek. Rozdílení 
práce a provádění zadaných prací se neprovádí přesně, stejně jako dříve. 
Také studium Příručky a využívání zpráv koncilia bylo podrobně prohovořeno. 
Se 2 členy prezidia konali hosté jeden den pouliční apoštolát s rozdáváním 
medailek. 
    Slovensko 
    Kurie Pezinok „Maria, Královna do nebe vzatá“ 
    Na kurii je napojeno 7 prezidií. Prezidium ve městě Svätý Jur má 2 členy ve 
zkušební době. Prezidium v Pezinoku mělo 15. října setkání pro modlící členy 
a zároveň oslavu 30. výročí založení Legie v Pezinoku. Podobné setkání se 
konalo 29. října v Modré a v obci Budmerice. Společně s kurií Trnava 
zorganizovali pouť do Malacek. Jedna legionářka píše časopis Regina legionis. 
Na sobotu 12. listopadu byla naplánována pro aktivní členy Výroční slavnost 
společenství.  
    Kurie Trnava 
    Asi 50 legionářů se zúčastnilo poutě do Malacek. Stále se provádějí vizitace. 
Konají se setkání s modlícími členy, spojené se mší svatou. V září 
zorganizovala kurie exercicie v Piešťanech, kterých se zúčastnili aktivní i 
pomocní členové. 14. října se konala pro aktivní členy ve Smolenicích Výroční 
slavnost společenství, kterou s legionáři slavil duchovní vůdce P. Milan. 
Nejprve byla mše svatá a následně agape na faře, kde měli legionáři možnost 
vyměnit si zkušenosti.  
    Komitium Želiezovce 
    Komitium začalo 5. listopadu s 33denní přípravou na zasvěcení. Ze zpráv 
kurií a prezidií je vidět, že se opět konají všechny schůzky. Byl proveden 
pokus o rozšiřování, ale dosud bez velkého úspěchu. Většina prezidií si 
stěžuje na malý počet členů, ale získali nějaké pomocné členy. Většina prací 
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prezidií je pomoc ve farnostech (modlitba růžence, lektorát, organizace poutí, 
péče o hroby). Také vedení modlitebních skupin (růžencová skupina, 
modlitby matek). Mluví se ale také o apoštolátu v pravém slova smyslu, jako 
třeba dopisy pro jubilanty, intronizace Nejsvětějšího Srdce Ježíšova a 
rozdávání katolické literatury a zázračných medailek. Děti při prvním svatém 
přijímání dostávají dárky a navštěvují se rodiny s putovní soškou Panny 
Marie. Se starými a nemocnými se udržuje hlavně telefonický kontakt, 
protože stále není dovoleno je navštěvovat. Plánuje se další rozšiřování, 
nábor nových členů a zdokonalení apoštolátu. 
 

Zprávy z koncilia 
    Legionářská pouť do irského poutního místa Knock 
    Hlavním celebrantem při pouti Mariiny legie do Knock dne 25. září byl 
biskup Alan McGuckian z diecéze Raphoe. Jeho promluva chválila spisy 
Franka Duffa, zejména Příručku, pokud jde o její vedení ohledně Mariiny role 
jako srdce Mystického Těla Kristova. Příručka poskytuje legionářům 
prostředky k řešení výzvy evangelia představené jak v 1. čtení, tak v evangeliu 
pro tuto mši svatou. Evangelium bylo dobře známé podobenství o Lazarovi a 
boháčovi.  
    Od svého počátku v r. 1921 věnovala Mariina legie svou pozornost těm 
nejnižším a nejubožejším ve společnosti a konala mnoho skutků duchovního 
milosrdenství.  
    Po příjezdu více než 70 autobusů z celého Irska byla bazilika plná lidí. 
Děkujeme všem legionářům, kteří pomohli uskutečnit tuto pouť 
s modlitebním úmyslem za nemocné a ty, kteří v posledních letech zemřeli. 

  
ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  11//22002233  

    Vážení duchovní vůdci! Milí aktivní a modlící se členové! Milí přátelé 
Mariiny legie! 
    Už se vás také ptali: „Existuje pravda?“ 
    V Janově evangeliu 14,6 říká Ježíš: „Já jsem cesta, pravda a život. Nikdo 
nepřichází k Otci než skrze mě.“ V tomto roce chceme tuto věčnou pravdu 
následovat a v duchovních statích osvětlit různé aspekty, které nám 
pomohou odhalit hlubší porozumění této myšlenky. 
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    Ruku v ruce s Matkou Boží se nám určitě podaří růst v naší osobní víře, 
takže budeme čerpat nejen sílu pro nás, ale také abychom mohli posilovat 
nám svěřené lidi. 

Srdečně Vás zdravím spojena s láskou k Ježíši a Marii 
Vaše Elisabeth Ruepp, prezidentka rakouského senátu 

 
Heinrich Müller: Dvě velká jubilea 

    V kurii Sankt Pölten se slavila dvě významná výročí.  
    Prezidium v Tullnu se setkalo 22. září po 2 500. od svého založení. Měli 
jsme také hosty, např. jáhna pana Cecha, který byl v osmdesátých letech po 
svém vysvěcení na jáhna pět let duchovním vůdcem tohoto prezidia. Na závěr 
jubilejní schůzky se konalo agape ve farním sále. 
    Také prezidium dospělých v St. Pöltenu se 19. října setkalo po 3 600. 
Existuje téměř 70 let a bylo jedno z prvních prezidií v diecézi. 
 

Margit Jachimow: Nové prezidium „Matka Milosrdenství“ 
v Dolním Rakousku 

    Nikdo nemůže zkoušet sloužit bližnímu, aniž by byla účastná Maria… Čím 
těsnější je spojení s ní, tím více je splněno Boží přikázání milovat Boha a 
sloužit bližnímu. Tento hluboký pohled nechává nás legionáře stále více růst 
v Boží lásce a v důvěře k naší nebeské Matce. Jak jsme rádi, že máme naši 
legionářskou skupinu! Zde je krátký pohled zpět na začátky našeho prezidia, 
pro které si Matka Boží zvolila nádherné místo: poutní místo Maria Gugging 
uprostřed pohoří Wienerwald. Dostali jsme svolení od kurie a u místního 
faráře P. Stani a pak už nic nestálo v cestě pozvání na první schůzku. Ačkoliv 
někteří z těch, které jsme pozvali jako první, odmítli, konalo se k naší radosti 
první setkání 5. října 2021, v den památky sestry Faustiny. Začátek naší cesty 
byl trnitý, neboť skoro nikdo z přítomných nechtěl vykonávat legionářskou 
práci a přál si více mít modlitební skupinu. P. Stani Legii neznal a chtěl se 
účastnit schůzky jednou za měsíc. Moje počáteční nadšení by brzy vyprchalo, 
kdyby zde nebyl můj manžel, který mínil, že při této zkoušce s pomocí Boží a 
Mariinou obstojíme. Cítila jsem se být zahanbena, že tato slova nevyšla 
z mých úst. Mezitím se P. Stani začal účastnit skoro všech schůzek, je velkým 
pramenem spirituality – a šest legionářů už složilo slib. V našem prezidiu 
působí stateční a ve víře rostoucí legionáři, kteří bez Legie nechtějí být. Ať se 
jedná o zvaní lidí k nedělní mši při návštěvách ode dveří ke dveřím, o 
rozdávání zázračných medailek, o představení Legie při nedělní mši ve farním 
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kostele, o předávání putovní sošky P. Marie nebo získávání modlících se 
členů, jsme stále v plném nasazení v této čestné službě. 
 

Zprávy z koncilia 
Závěrečná mše jubilejního roku v Dublinu (Zkráceno) 

    S vděčností jsme radostně uzavřeli 19. listopadu v St. Mary´s Pro Cathedral 
mší svatou stoleté výročí Mariiny legie. Zúčastnili se přední představitelé 
církve - biskupové a 30 kněží. Oslavili jsme zároveň 42. výročí úmrtí 
zakladatele Legie F. Duffa. Plná katedrála byla 
obohacena nádherným zpěvem sboru. Kardinál Brady 
při promluvě hovořil o Mariánské úctě a o radosti, 
povzbuzoval legionáře a děkoval Legii, že šíří radostnou 
zvěst, přál jí další rozkvět a mnoho plodů při další práci. 
Prezidentka s. Mary Murphy přečetla s radostí dopis od 
papeže Františka. 
    Bylo to velkolepé setkání známých i neznámých tváří. 
Nakonec jsme se šli občerstvit při společném pohoštění 
s jubilejním dortem. 
 

Dopis Svatého Otce legionářům 
    S radostí jsem se dozvěděl, že Mariina legie v tomto roce slaví 100 let od 
svého založení, a já ujišťuji všechny, kdo se zúčastní 19. listopadu 2022 
v Dublinu mše svaté na zakončení oslavy stoletého výročí, o mém spojení 
v modlitbě. 
    Obzvláště se připojuji k Vašim díkům všemohoucímu Bohu za milosti, které 
obdrželi nespočetní lidé ve všech částech světa skrze svědectví víry a 
charitativní snahy Legie. Modlím se také za to, aby různé jubilejní akce vedly 
k novému misionářskému zápalu, zatím co dále následujete své poslání, šířit 
radostnou zvěst evangelia svým významným apoštolátem. Mějte, prosím, 
stále na zřeteli úsilí napodobovat ve velkorysosti a důvěře v Boží 
Prozřetelnost Vaši nebeskou patronku, Marii Neposkvrněnou. 
    Svěřuji všechny, kdo jsou spojeni s Mariinou legií, přímluvám Matky Boží, 
vyprošuji Vám všem Boží požehnání pro sílu, radost a pokoj jako znamení 
mého spojení s Kristem.  

A prosím Vás, modlete se za mě. 
František 

Řím, Sv. Jan v Lateráně, 14. listopadu 2022 
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PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVKKYY  LLEEGGIIOONNÁÁŘŘŮŮ  
 

Irena Fajmanová: Zimní škola 2023 ve Vídni 
    Letos se opět mohla konat Zimní škola, která už tradičně probíhá v termínu 
3. – 6. ledna, protože v Rakousku je vánoční volno i pro pracující do 6. ledna. 
    My přespolní jsme byli ubytováni ve dvoulůžkových pokojích Magdas 
Hotelu v blízkosti centrály Legie. Vídeňáci to měli složitější, protože večer po 
skončení programu museli domů a ráno se zase dostavit, zatímco my jsme 
měli začátek i konec programu každý den v našem hotelu, kde byla v horních 
patrech i kaple a přednáškový sál. Během dne se další akce konaly i ve farních 
prostorách Sankt Rochus, takže jsme se ten kousek o dvě ulice dál museli 
přemístit.  
    Každý den jsme začínali ranními chválami z breviáře a večer jsme se modlili 
nešpory, také byla vždy mše svatá, adorace, možnost svátosti smíření. Bylo 
nás asi 50 – 60 legionářů a 4 kněží a 2 řeholníci. 
    Velkou část programu obsahovalo také učení a procvičování legionářských 
znalostí a dovedností. Byli jsme rozděleni do několika prezidií, která vedli 
zkušení legionáři. Každý den jsme probírali průběh schůzky, pokladník vybíral 
do tajného váčku částku k zaplacení školy. Částka byla 270 euro pro nás 
ubytované a 100 euro pro denní účastníky. Vybírá se do váčku, aby se mohl 
zúčastnit i ten, kdo na zaplacení nemá. Kdo může, dá o něco více i na další 
výdaje (květiny, papíry…). Prý se vždycky vybere větší částka, než je 
stanoveno. Každý den psal někdo také zápis ze schůzky. 
    Po schůzce prezidia následovaly přednášky, mezi nimi chvíle ticha a pak 
diskuse, jeden den se konalo patricijské setkání. Byla dána 4 témata a my 
jsme se rozdělili do skupin, každý se napsal, kam chce jít. 
    Vyvrcholením byl jako vždycky odpolední apoštolát, který se koná 
předposlední den. Prezidentka nám sdělila, jak jsme rozděleni do dvojic. 
Každá dvojice dostala plánek, kterou ulici máme přidělenou. Na plánku bylo 
také sdělení, že se apoštolát koná se souhlasem duchovního vůdce senátu P. 
Floriana Calice. Některé dvojice dělaly návštěvy ode dveří ke dveřím a 
některé pouliční apoštolát. Byli jsme vyzbrojeni medailkami a brožurkami, 
měli jsme se snažit dát lidem brožurku o Edel Quinn. Se sestrou Ilse jsme 
dostaly za úkol pouliční apoštolát na Stephansplatzu. Vzala jsem si s sebou 
také kus papíru a tužku. Podávání zprávy poslední den při schůzce prezidia 
probíhá tak, že jeden řekne statistiku: kolik lidí jsme oslovili, kolik bylo 
odmítnutí, kolik čeho jsme rozdali atd. To byla moje úloha. Druhý legionář 
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popíše nějaký zajímavý delší rozhovor, který jsme s někým vedli. Kolem 
svatoštěpánské katedrály bylo mnoho lidí, rozdaly jsme hodně medailek, ale 
lidé byli většinou cizinci, museli jsme s nimi mluvit naší špatnou angličtinou a 
ruštinou. Byl tam kamelot křesťan z Nigérie, Rus žijící v Litvě, dost Ukrajinců, 
jedna Ukrajinka odmítla mluvit se mnou rusky, řekla „only English“. Také čtyři 
kočí fiakrů si vzali medailku. Nepodařilo se nám navázat dlouhý hovor 
v němčině, a tak 
musela s. Ilse použít 
kratší rozhovor 
s německou 
studentkou, která 
občas chodí do 
kostela. Měli jsme asi 
10 odmítnutí a 20 
rozdaných medailek. 
Byly jsme spokojené, 
apoštolát se nám 
vydařil. 
    Poslední večer 
probíhá tradičně 
„Pestrý večer“, kdy si 
někteří legionáři 
připraví nějaký veselý 
program, scénku, 
soutěž a podobně. 
Hodně jsme se 
nasmáli. Poslední den 
ještě dopolední 
program, sváteční 
mše a rozloučení. 
Snad se příště zase 
sejdeme. 
 

____________________________________________________________________________ 

Příspěvky pro další vydání R.L. můžete posílat na adresu:         jelinkova.milada@seznam.cz 

nebo                                                                                      Milada Jelínková 

                                                                                               Žacléřská 19, 197 00, Praha 9 – Kbely 


